

ILLUMISHADE
Another Side of You

Release Date: 16.02.2024

A new Star of Modern Melodic Metal!
w/ Fabienne Erni & Jonas Wolf of ELUVEITIE!

Swiss modern metal upstarts **ILLUMISHADE** unveil their magical sophomore record and Napalm Records debut, *Another Side of You*, out February 16 2024! Fronted by vocalist Fabienne Erni and guitarist Jonas Wolf (both of **Eluveitie**) and completed with orchestration and synths by film composer Mirjam Skal, bass by Yannick Urbanczik, and drums by Marc Friedrich, **ILLUMISHADE** balances skillfully between dark and light on *Another Side of You*. Erni's radiant charisma shines brighter than ever with her crystal-clear vocal delivery. Wolf's guitar work surely seems as blazing and emotional as ever, while a fresh dose of modern prog brings a cutting edge to the band's elaborate songwriting. The successor to **ILLUMISHADE**'s acclaimed debut album, titled *ECLYPTIC: Wake Of Shadows, Another Side of You* showcases a more modern approach in both lyrics and music at times, yet still transports the listener into an immersive world rich in mesmerizing soundscapes (even enhanced by the Budapest Art Orchestra for certain parts), massive and dreamlike vocal lines, marking the perfect start of a brand new chapter for this promising outfit.

Straight out of the gate, opener "ELEGY" darkens the sonic sky with heavy riffs, ominous soundscapes, and a soothing chorus. Even a Theremin makes an appearance, showcasing the band's experimental palette right from the beginning. Skal's ethereal tapestries of cinematic greatness lie heavy over the pounding rhythm section. Even more so on its even heavier relative "CYCLONE", which expands on this approach, making it the progressive pièce de résistance of the album with its cinematic swathes of sound, **Meshuggah**-esque lead guitar assaults, and even a majestic finale reminiscent of **Pink Floyd** having a child with **Tesseract**. Drummer Marc Friedrich shines bright here, displaying a dazzling array of ballistic fills and complex grooves. On the other hand, there's "Cloudreader", a highly accessible, uplifting anthem that descends upon the listener's heart like a warm autumn sun. The highly dynamic and intricate drum work gives it a welcome twist, while modern metal powerhouse "Here We Are" impresses with a stomping chorus and an exciting variety in its middle part. **ILLUMISHADE** surely is no stranger to ballads, as "Fairytale" is loaded to the brim with emotions, proving that Fabienne Erni without any doubt one of the most talented vocalists in the current metal scene, reminiscent of her grandiose performance on *ECLYPTIC*'s "Rise". Jonas Wolf's guitar playing shines throughout *Another Side of You*, boasting towering riffs and searing leads as on "Fairytale" and power metal homage "In The Darkness", artfully combining fretboard pyrotechnics, soulful melodies often surrounding Erni's vocals and a healthy dose of Blues, making him a truly exciting player in the scene.

While the rhythm section demonstrates some of its most impactful work on modern metal banger “*Riptide*“, the longing atmosphere created in “*TWILY*“ takes the listener on a whole other journey with tingling melodies and probably the most catchy riff on the album, bringing in more modern influences to the plate again. A massive surprise awaits in the form of album closer “*Verliebt*“ (Engl. in love). Backed by beautiful piano melodies delivered by Coen Janssen from Epica, the closing track is sung in Erni’s native Swiss German and, as on all songs, features soulfully penned lyrics by bass player Yannick Urbanczik.

In the end, ***Another Side of You*** sees **ILLUMISHADE** embracing their evolution as a band growing in adventurous ways, something that is rare in today’s music scene. There is so much to be discovered here, one might be inclined to start from the beginning once the last chords have bid their farewell... The infectious will to experiment and juggle many sonic flavors and colors while staying true to their fruitful combination of celestial soundscapes and masterful modern metal anthems make **ILLUMISHADE** one of the brightest and most interesting bands in the scene right now. Don’t miss your chance to follow the light of this rising star!

Die aufstrebende Sensation im Modern Melodic Metal! Mit Fabienne Erni & Jonas Wolf von ELUVEITIE!

ILLUMISHADE, die 2019 gegründete Schweizer Band um **Eluveitie**-Sängerin Fabienne Erni und -Gitarrist Jonas Wolf, veröffentlichen ihr magisches, zweites Album und Napalm-Records-Debüt unter dem Titel ***Another Side of You*** am 16. Februar 2024. Medienkomponistin und Orchestratorin Mirjam Skal (Synths, Arrangements), Yannick Urbanczik (Bass) und Marc Friedrich (Drums) komplettieren den aufsteigenden Modern-Metal-Stern. **ILLUMISHADE** balancieren auf ***Another Side of You*** mit Leichtigkeit zwischen Licht und Dunkelheit, dabei strahlt die kristallklare Stimme und das einnehmende Charisma Erniss heller denn je. Jonas Wolfs pointiertes Gitarrenspiel weckt Feuer und Emotionen gleichermaßen, während eine frische Dosis modernen Progs dem ausgefeilten Songwriting der Band einen neuen Touch verleiht. ***Another Side of You*** folgt auf das Debütalbum ***ECLYPTIC: Wake Of Shadows***, mit dem die junge Formation bereits ein Ausrufezeichen setzen konnte. Das Zweitwerk verfolgt lyrisch sowie musikalisch einen moderneren Ansatz, entführt die Fans aber dennoch in die vertraute, faszinierende Welt von **ILLUMISHADE**. Diese steckt voller traumhaft fesselndem Gesang und hypnotischer Klanglandschaften, die an einigen Stellen durch das Budapest Art Orchestra verstärkt werden. Mit ***Another Side of You*** legen **ILLUMISHADE** den Grundstein für ein neues Kapitel und ebnen den Weg in eine vielversprechende Zukunft.

Klanglich düster startet nach dem Intro der Opener „*ELEGY*“ mit schweren Riffs und bedrohlichen Melodien, die ihr Gegenstück im Refrain finden. Der Einsatz des Theremins

zeigt gleich zu Beginn die Experimentierfreude der Band. Skals ätherische, cineastischen Klänge liegen schwer über der stampfenden Rhythmussektion. Dies gilt umso mehr für das noch drückendere „*CYCLONE*“, das diesen Ansatz weiter ausbaut und mit seinen cineastischen Klängen, Meshuggah-esken Leadgitarren und einem majestätischen Finale zum progressiven Glanzstück des Albums wird. Würden **Pink Floyd** mit **Tesseract** verschmelzen – es würde wohl genau so klingen. Besonders Schlagzeuger Marc Friedrich glänzt hier mit seinem abwechslungsreichen, komplexen Spiel. Auf der anderen Seite steht „*Cloudreader*“, eine sehr zugängliche Nummer, die sich wie eine warme Herbstsonne auf das Herz der Hörer und Hörerinnen legt. Die äußerst dynamische Schlagzeugarbeit verleiht dem Song einen willkommenen Twist, während das moderne Metal-Feuerwerk „*Here We Are*“ mit druckvollem Refrain und einem spannenden, abwechslungsreichen Mittelteil beeindruckt. Natürlich sind **ILLUMISHADE** auch Balladen nicht fremd. So steckt „*Fairytale*“ voller Emotionen und beweist erneut, dass Fabienne Erni zu Recht als eine der talentiertesten Sängerinnen der aktuellen Metalszene gilt. Das Stück weckt Erinnerungen an ihre extrem starke Darbietung auf ECLYPTICs „*Rise*“. Jonas Wolfs instrumentale Leistung erklingt durchweg auf höchstem Niveau, besonders hervorzuheben sind dennoch „*Fairytale*“ sowie die Power-Metal-Hommage „*In The Darkness*“ mit gewaltigen Riffs und Leads. Wolf kombiniert eindrucksvoll flinkes Gitarrenspiel mit gefühlvollen Melodien, die Erniss Gesang umschmeicheln, und präzise ausgewählten Blues-Nuancen, und untermauert seine Stellung als herausragender Musiker abermals.

Auf dem Modern-Metal-Kracher „*Riptide*“ zeigt die Rhythmusfraktion eine ihrer stärksten Leistungen. „*TWILY*“ präsentiert die wohl eingängigsten Riff des Albums und rückt moderne Klänge in den Fokus. Eine faustdicke Überraschung erwartet die Fans im letzten Song „*Verliebt*“. Untermalt von wunderschönen Klaviermelodien, die Coen Janssen von **Epica** beisteuert, präsentiert Fabienne Erni die gefühlvollen Lyrics – wie alle Songs des Albums geschrieben von Bassist Yannick Urbanczik – in Schweizerdeutsch.

Another Side of You ist der Beweis dafür, wie stark sich **ILLUMISHADE** in kurzer Zeit weiterentwickelt haben – etwas, das in der heutigen Musiklandschaft selten ist. Jeder Durchlauf lässt Neues entdecken und offenbart weitere Klangfarben. Dabei bleiben **ILLUMISHADE** ihrem Stil stets treu und beweisen sich als eine der spannendsten Bands der Szene, deren Licht man nur zu gern in eine vielversprechende Zukunft folgt.

A N O T H E R S I D E O F Y O U



ILLUMI
SHADE